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ACTA-RESUM AUDIENCIA PUBLICA 

 
 
Data: 11 de juliol de 2024 
Lloc: Sala de Plens de la seu del Districte de Nou Barris (Pl. Major de Nou Barris, 
1) 
Hora: 18:00 h. 
 
Presideix: 
 
Il·lma. Sra. Carolina Recio Cáceres (BComú), presidenta del Consell del Districte de Nou 
Barris 
 
Assistents: 
 
Il·lm. Sr. Francesc Xavier Marcé Carol, Regidor del Districte de Nou Barris (PSC) 
 
Sr. David Martínez Herrera (PSC) 
Sr. Dídac Ramírez Casas (PSC) 
Sra. Leonor Fernández Castanera (PSC) 
Sr. Antonio Cabrera Gómez (PSC) 
Sra. Esther Páez López (PSC) 
Sra. Mª Carmen Rodríguez González (PSC) 
Sra. Aroa Ortega Ramón (PSC) 
 
Convidats: 
 
Sr. Gabriel Jose Duarte Garcia, Gerent del Districte de Nou Barris 
 
Secretari: 
 
Ricardo Fernández Aranda, Lletrat, Secretari del Districte. 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Constatada la existència de quòrum legal, obre l’acte la Presidenta del Consell del Districte 
de Nou Barris a les divuit hores i tres minuts,  la qual, dona la benvinguda al públic present 
a la sala i explica el procediment de la sessió subratllant que, primer, es tractaran les 
preguntes que s’han formulat de manera anticipada a través de la plataforma del 
Decidim.Barcelona, desprès les intervencions de les persones que han demanat intervenir 
de manera telemàtica si estan presents per videoconferència i, a continuació, anirà agafant 
els noms d’aquelles persones assistents a la sessió que vulguin intervenir i el Govern 
donarà la resposta corresponent. 
 
Així mateix, la presidenta explica al públic assistent que s’han trobat uns formularis a la 
entrada. El motiu és per tal de recollir dades de contacte i que el Govern pugui posar-se en 
contacte amb els veïns per a donar resposta a les seves demandes o queixes. 
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Es  comença doncs donant la paraula a les persones que han fet preguntes anticipades i es 
troben presents a la sala, 
 

1) AAVV Guineueta (Joaquim Ferri) 

Preguntes anticipades: 

1.El primer de tot és preguntar el per què La Guineueta no està inclosa en el Pla de Barris 
2025-2028 

2. Alcaldía ha proposat una reunió el més aviat possible amb Rabell. Demaneu-li desde 9B 
que ho faci. 

3.Fase 4. Dates d'inici i de reunió de Comissió de Seguiment 

4. Ascensors: En què consisteix la modificació del PMU que es presenta per aprovació al Ple 
de l'ajuntament. 

5. Soci sanitari: Informació de la situació actual del Centre de Dia Guineueta 

6.Accessibilitat: Corregir les rampes i pendents a la Fase 3 (Guineueta, Pg Valldaura, Pl. 
Karl Marx, Via Favència) 

7. Autobús: Informació de la situació actual de la creació de la parada de l'H2 abans del 
semàfor del Pg Valldaura amb C. Guineueta.(Cap Guineueta) 

8.Carril bici: Quan es desplaçarà de lloc el carril Bici. S'ha fet algú projecte com es va dir en 
anteriors Consells de Barri. 
 
9.Mobiliari Urbà. Reposició de papereres i bancs. Mesos i mesos per fer una visita a la fase 
3 
 
En la seva defensa, el Sr. Ferri diu que han fet les preguntes de sempre i a mes han 
introduït el tema del Pla de Barris. Respecte d’aquet últim punt, van rebre resposta 
d’alcaldia a una petició seva indicant que es posessin en contacte amb el regidor Sr. Rabell 
que és el que s’encarrega del Pla de Barris. Demana al districte intercedir amb el Sr. Rabell 
per tenir una reunió sobre el Pla de Barris. Reivindica la inclusió del barri de la Guineueta 
en el Pla de Barris perquè es tracta d’un barri amb moltes deficiències. Malgrat algunes de 
les inversions del PIM sembla que tiren endavant, continuen tenint moltes deficiències i, 
per tant, continuaran reivindicant la inclusió de la Guineueta en el Pla de Barris. 
 
Pel que fa a les peticions relatives a la fase 4, afegeix que volen participar com a veïns en 
la comissió de seguiment. 
 
Pel que fa al tema dels ascensors afegeix que continuen anant malament i reclama una 
altra guarderia pel seu barri. 
 
Sobre el centre de dia veuen que continuen sense tenir resposta. 



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

3 
 

Sobre la fase 3 van fer una passejada dies enrere però continuen les seves reclamacions. 
 
Sobre el tema de la parada del bus H2 consideren que la solució és més fàcil del que 
plateja l’Ajuntament i continuen reivindicant el canvi de parada en el Passeig Valldaura 
 

El regidor contesta, en primer lloc, que la llista de reivindicacions les han fet arribar per 

diversos camins: el consell plenari, aquesta i l’anterior Audiència Pública, en el Consell de 

Barri...., per la qual cosa, donarà la mateixa resposta que ve donant des de fa temps. 

En segon lloc, respecte del Pla de Barris, el regidor diu que no hi ha cap problema per 

parlar-ho però creu que tenen una confusió sobre el que és un Pla de barris. Els veïns 

creuen que el pla de barris és un instrument que s’afegeix al pressupost municipal 

(semblant al que fa la Generalitat) però el Pla de Barris és una separata dintre del 

pressupost municipal i, per tant, ja s’ha decidit quants diners posarà a cada lloc. 

Una reunió amb el regidor Rabell? Cap problema; jo li demano. Ara bé, d’acord amb els 

indicadors elaborats en el mandat passat la Guineueta no entra en el Pla de Barris. Entren 

24 barris de Barcelona + 3 amb afectació de muntanya però no la Guineueta. Ells s’han 

preocupat perquè totes o una bona part d eles reivindicacions de la Guineueta estiguin 

incloses en el pressupost municipal i, en aquest sentit, la inversió prevista per a la 

Guineueta són 21 milions d’euros. Dels 167 milions d’euros d’inversions al Districte, 21 

corresponen a la Guineueta. Per tant, aquest barri es privilegiat respecte del volum 

d’inversions previstes en aquest mandat. 

Pel que fa a la Fase 4, el regidor exposa el calendari d’actuacions d’aquest projecte i, 

òbviament, hi haurà comissió de seguiment perquè és normatiu. A mesura que es vagin 

fent les diferents fases de la obra s’aniran fent les comissions de seguiment. 

Pel que fa al tema dels ascensors està prevista una modificació del planejament que ha de 

passar pel plenari que permetrà canvis significatius i que el 90% de les afectacions es 

podran solucionar. 

Sobre el centre de dia, ja es va dir que és una competència de la Generalitat. Quan hi hagi 

una configuració clara del departament competent de la Generalitat en aquest assumpte, 

elevaran aquesta proposta. La feina del districte és proporcionar un solar, no construir un 

equipament d’aquestes característiques. 

En relació a la petició d’algunes rampes referents a la fase 3 (temes d’accessibilitat), el 

regidor contesta que s’esperarà a veure si algunes d’aquetes peticions es poden incorporar 

durant els treballs de la fase 4 i fins i tot es possible que algunes de les coses s’hagin de 

fer un cop acabada la fase 4. 
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Pel que fa al tema de l’autobús, el regidor diu que no tenen cap problema en tornar a 

elevar-ho a TMB, de fet, afegeix que seria la tercera vegada que ho farien però insisteix 

que tots els informes tècnics són negatius i que les afectacions són més complexes que el 

que semblen a  primera vista i que, en tot cas, no ho consideren oportú. El districte pot 

discutir el que sigui sobre aquest tema i sobre la demanda veïnal però la decisió la té 

l’òrgan competent de TMB i no tenim més remei que acatar-la. 

Sobre el mobiliari urbà, el regidor contesta que han demanat una passejada amb els veïns 

per veure on estan les necessitats. La reunió ja està convocada i allà es farà un diagnòstic 

sobre si calen més papereres i altres elements del mobiliari urbà. De fet, diu que hi ha un 

pressupost per a poder fer aquestes coses i, per tant, on es decideixi posar, es farà. Per 

tant, considera que, en aquest moment, el 90% de les demandes del barri, dintre del que 

són competències municipals, estan assumides, calendaritzades i pressupostades i, per 

tant, no s’hauria de patir més enllà de les urgències. 

És cert que hi ha un parell d’elements pendents que no depenen del Districte. En aquest 

sentit, es va fer una reivindicació sobre una demanda d’escola bressol. Doncs bé, 

l’Ajuntament calendaritza la implantació d’escoles bressol a la ciutat. No es pot posar una 

escola a cada lloc que se’ls demana. En aquest moment, el districte té una inversió molt 

important de 10,5 milions d’euros que farà crear una excel·lent escola bressol i, per tant, 

demanar una altra ni hi ha pressupost ni el trobaríem. En tot cas, es podria abordar amb el 

temps però no pas a curt termini. No ho veu viable ni en el marc del pressupost municipal 

ni en el marc de les negociacions entre districtes. En tot cas, a la que s’obri el paquet del 

futur PIM se’n demanaran més pel districte. Ara, sincerament és difícil imaginar que això 

sigui possible perquè el pressupost d’inversions està tancat i cada districte ja sap el que pot 

fer i el que no. La màxima prioritat municipal es ser eficients i que es gasti tota la inversió, 

és a dir, que no quedi res sense fer. I per suposat una petició d’aquestes característiques 

no pot quedar en el marc pressupostari del Pla de Barris. El seu pressupost està integrat en 

el pressupost municipal i la part que no està intrigat i sobre el que sí pot haver un cert 

marge de maniobra és per projectes de dinamització o de caràcter social o educatiu, no 

d’inversions. 

Conclou dient que, contestant tot el que ha pogut, considera que els veïns de la Guineueta 

han d’estar tranquils, esperonar-los a que cap del diners d’inversió previstos es perdin i que 

s’executin els 21 milions d’euros previstos. En canvi, sí s’han de posar d’acord amb les 

despeses de manteniment en mes de 3 milions d’euros perquè aquí hi ha un cert marge de 

discussió. S’ha fet un esforç d’inversió que cal posar-lo en marxa així com les comissions de 

seguiment, quan la Generalitat estigui en marxa se l’enviarà una nota demanant que es 

creï un centre de dia, s’han d’arreglar els temes de mobiliari urbà i s’ha d’encetar el treball 

conjunt amb els veïns per tal que això vagi de la millor manera possible. 

Abans de donar la paraula a la resta del públic assistent, el regidor intervé indicant que ha 

demanat que, a partir d’ara, es pugui donar una petita explicació inicial sobre les peticions 

de les audiències anteriors i les que s’han du a terme o resolt. En aquest sentit, el regidor 
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informa que en la darrera  Audiència Pública del 13 de maig va haver un total de 35 

sol·licituds o queixes, de les quals, 28 han estat abordades, 21 resoltes i en queden 7 que 

simplement ara per ara no tenen manera d’abordar-les, bé sigui perquè sobrepassen la 

capacitat competencial del districte, bé perquè depenen d’acords amb altres 

administracions o bé perquè hem tingut resposta del departament de torn que ho fa 

impossible. 

Posa algun exemple de queixa solucionada: accessibilitat del col·lectiu de discapacitats al 

CEM Turó de la Peira, s’han pintat les escales de la xurreria del carrer Artesania, s’ha fet la 

neteja de l’espai del canòdrom, rajoles del carrer Lorena... i així fins a 21 peticions resoltes. 

En tot cas, si algú té interès en alguna petició concreta i en quin estat es troba es pot 

contactar amb el conseller tècnic que disposa de la llista de situació de les queixes 

rebudes. 

A continuació, tot esperant a que el Sr. Eduard Parera, que ha formulat preguntes 
anticipades, arribi a la sessió, atès que, ha comunicat via correu electrònic que arribaria 
més tard, es detallen totes les intervencions del públic assistent que vol intervenir i les 
respostes del Regidor i del Gerent, tot recomanant la presidenta del Consell del Districte 
que les intervencions siguin el mes curtes possibles per a rebre qualitat de resposta i que 
pugui intervenir tothom que ho vol.  
 

2) Elena 
 
Diu que les seves peticions s’han solucionat precisament aquest mateix matí. S’ha 
desbrossat el parc, s’ha netejat la riera.. Ara bé, tenen un problema amb la presència de 
rates al carrer i l’altre problema té a veure amb el local on estaven “Els Propis” indicant que 
allà hi ha de tot: gent dormint, gent fent les seves necessitats, rates, paneroles. 
 

3) Raquel Martínez 
 
Explica un greu situació personal. Indica que porta 18 anys patint violència masclista, va 
haver d’anar a viure amb els seus pares, desprès d’okupa i exposa un seguit de coses que 
venen de fa molts anys: denúncia a una treballadora social l’any 2008, desnonament l’any 
2014, un altre desnonament per part de la Generalitat, la Mesa d’Emergències li diu que no 
tenen prioritat les dones que pateixen violència masclista... en definitiva pateix el que 
anomena violència institucional. Ha trucat a totes les portes i ara demana ajut al districte. 
 

4) Bertrand de Five 
 

En primer lloc, es queixa de les obres de pavimentació d’alguns carrers del districte. Diu 
que, amb la cadira de rodes no pot pujar. Necessita que algú l’empaiti pel darrera. Controla 
algú les obres? No pot ser que es facin “parches”  no pas obres. 
 
En segon lloc, agraeix el gest del conseller Sr. Ramírez en relació al poliesportiu en favor 
de la gest discapacitada. Es la primera vegada que algu es preocupa pel seu col·lectiu i es 
posa en contacte. 
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En tercer lloc diu que el consell sectorial de persones amb discapacitat no funciona. No s’ha 
reunit el consell ni una sola vegada en aquest mandat. 
 
En quart lloc, es queixa de la falta de manteniment dels arbres. On hi ha bancs, cauen les 
branques i pot fer mal a algú (ho ha vist personalment i aporta fotografies). 
 

5) Miquel. 
 
Es queixa del funcionament de les residències indicant que és el “timo de la estampita”. 
Parla de la residència Molí indicant que els demanen, en concret una treballadora social, 
que doblin els llençols i freguin el terra. Pregunta si això es vigila per l’Administració pública 
i demana solucions als grans abusos per part de les residències de gent gran. De la 
mateixa manera demana vigilància als CAP del barris on tampoc funcionen de forma 
correcta. 
 
El regidor amb caràcter general dona les gràcies a aquelles persones que han intervingut i 
diuen que el districte ha fet una sèrie de coses. 
 
A la Sra. Elena (intervinent número 2), el regidor demana que li faciliti els llocs exactes on 
han vist rates i ho comunicaran a  l’Agència de Salut Pública de Barcelona. Amb tot, 
informa que hi ha una pàgina on es poden fer aquestes denúncies. Sobre el tema del local 
dels Propis, el regidor diu que es tracta d’un local privat d’una entitat privada que va 
començar unes obres i que, per diferents motius, no les han pogut acabar. Estan mirant de 
veure si les poden acabar de la manera més ràpida possible perquè és cert que és un 
problema i, de fet, ja han tingut alguna multa municipal per excés d’ocupació de l’espai de 
la vorera. El problema és que s’han quedat a mitges i ho han de solucionar ells. Són 
conscients perquè la situació esta generant diversos problemes com el que ha dit la 
intervinent. 
 
A la Sra. Raquel Martínez (intervinent número 3) el regidor reconeix que la intervinent ha 
explicat un quadre terrible i, malgrat ser possible que ja hagi passat per aquest periple, el 
que recomana és que es posi en contacte amb els serveis socials de l’Ajuntament. Entén 
que ha fet les denúncies que tocaven fer i com a districte el que poden fer, tenint en 
compte que no sap si té expedient obert o no, és trucar a serveis socials per veure si el seu 
cas es pot tractar de la manera més ràpida possible. Només pot donar màxima prioritat i 
fer-ho arribar a serveis socials. No es pot donar ara resposta personal però sí s’hauria de 
donar resposta institucional. 
 
Al Sr. Bertrand de Five (intervinent número 4) sobre el paviment, el regidor replica que la 
ciutat no posa a Nou barris un paviment diferent de la resta de la ciutat, les obres es fan 
sempre amb els mateixos estàndards de qualitat, hi ha obres ben fetes i mal fetes com a 
tot arreu. Prenen nota del paviment concret al que es refereix l’intervinent i miraran de 
veure si hi ha algun error de construcció o no però prenen nota. 
 
Al Sr. Miquel (intervinent número 5) diu que la referència concreta que feia l’intervinent 
estava referida a un centre de dia i no pas a una residència que són diferents. Ignora si la 
denúncia de l’intervinent és general o es tracta d’un fet puntual. La seva mare està en una 
residència i ni ha de fregar els plats, ni rentar-se la roba ni doblar llençols. Dit això, el que 
ha explicat l’intervinent és denunciable. S’ha de perdre la por a denunciar irregularitat 
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vinguin d’on vinguin. Creu que la residència Moli és pública de la Generalitat. Prenen nota i 
explicaran el cas a la gent de l’Ajuntament que s’encarrega dels temes relatius a la gent 
gran. 
 
Com que el Sr. Parera ha arribat a la sessió i havia formulat preguntes anticipades, la 
presidenta del Consell del Districte li dona la paraula. 
 

6) Eduard Parera 
 
Preguntes anticipades: 

A)Des del Bicicleta Club de Catalunya - BACC voldríem saber quin és l'estat de diversos 
carrils bici pendents a la ciutat de Barcelona situats en el districte de Nou Barris i el 
calendari d'obres previst per a cada un d'ells: 

- Carril bici C/Escòcia: havia de començar les obres aquest mes de juliol i voldríem saber si 
s'han començat o no. 

- Carril bici Fabra i Puig: voldríem saber si s'ha dut a terme la reunió pendent amb els dos 
promotors de la proposta de carril bici que va guanyar als pressupostos participatius i la 
presentació de l'estudi global de mobilitat de l'entorn i que ha d'anar encaminat a executar 
un carril bici al Passeig Fabra i Puig entre l'Avinguda Meridiana i la Plaça Virrei Amat. I 
saber si no s'ha fet la reunió per quin motiu no s'ha dut a terme i demanar dia i hora per a 
la reunió amb els promotors. 

- Baixada de carril bici d'Arnau Ohms. Des del BACC compartim l'objectiu de baixar els 
carrils bici de la vorera a la calçada però cal fer-los bé sense bicinyaps ni que es converteixi 
en una cursa d'obstacles per les persones usuàries del carril bici. Ens agradaria veure el 
projecte i poder-ne fer una valoració. 
Hi havia el compromís de redactar 2 carrils bici i teníeu l'encàrrec de fer el projecte 
executiu d'aquests dos carrils bici que són: 
 

1- Passeig Fabra i Puig entre el Passeig Valldaura i el Turó de la Peira. 
2- Passeig Valldaura entre Karl Marx i la Plaça de la República. 
En quin estat estan aquests 2 encàrrecs de projecte executiu que teníeu. 

B)Des del Bicicleta Club de Catalunya - BACC també voldríem preguntar per la 2a fase 
del carril bici del Passeig Maragall (concretament, en aquesta 2a fase, el tram comprés 
entre l'avinguda dels Onze i el Carrer de Petrarca pertany al districte de Nou Barris. 

Finalment, voldríem preguntar per la iniciativa del bicibox o altres sistemes 
implementats en diverses ciutats espanyoles amb iniciatives d'aparcament segur de 
bicicletes al costat de parades de metro per a fomentar la intermodalitat si s'ha pensat 
implementar-ho al districte de Nou Barris tal i com passa en diverses ciutats de l'àrea 
metropolitana. 
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El regidor cedeix la paraula al gerent del districte perquè les preguntes que fa l’intervinent 
requereixen una resposta amb detalls. 
 
El Gerent contesta, en relació al carril bici del carrer Escòcia que, efectivament, hi ha un 
endarreriment en la seva implantació i la obra començarà al setembre. 
 
En relació a altres consultes de carril bici, el de Fabra i Puig estaven pendents d’un estudi 
que està pràcticament acabat de mobilitat integral de Fabra i Puig i ja han tancat una 
trobada amb els impulsors del projecte de pressupostos participatius pel 23 de juliol, a les 
18:30 hores. Són dos impulsors que tenien peticions una mica diferents i s’els han convidat 
a venir a la reunió per a explicar les conclusions de l’estudi i els acords que s’han adoptat. 
A la reunió també s’explicarà com estan la resta de carrils bici que es poden tirar endavant 
a partir d’aquest acord. 
 
En relació als carrils bici d’Arnau d’Oms i Passeig Valldaura s’ha treballat amb mobilitat i 
com ho hem explicat en altres ocasions, s’està pendents dels nous criteris d’implantació i 
expansió de la xarxa de carrils bici de la ciutat de Barcelona i afegeix que se’ls ha donat la 
indicació de prioritzar la seguretat dels vianants d’aquells carrils bici que surten molt bé al 
mapa però que desprès tenen molts problemes de convivència amb els vianants que són 
clarament els carrils bici que estan sobre vorera. En aquest sentit, s’està treballant en la 
revisió del projecte executiu ja redactat del carril bici d’Arnau d’Oms. En el cas del carril bici 
del Passeig Valldaura, el Gerent afirma que està més verd que ni tan sols té projecte 
executiu i el que s’ha demanat és un estudi previ per veure les implicacions que suposaria 
implantar el carril bici sobre calçada. No han posat límits a les solucions que pugui aportar 
l’estudi previ sens perjudici de veure desprès si alguna o algunes de les solucions 
proposades resulten tècnicament inviables. 
 
Pel que fa a la pregunta relativa a la implantació el bicibox, no depèn de l’Ajuntament de 
Barcelona com a tal sinó de l’Àrea metropolitana de Barcelona. El que faran és consultar a 
l’àrea de mobilitat de l’Ajuntament per acordar els criteris per a la seva implantació o no 
d’aquests bicibox. 
 
I pel que fa a la segona fase de la implantació de carril bici en el Passeig Maragall, no és 
del districte la primera part d’aquest projecte i, com que la pregunta els ha arribat amb 
molt poc marge de temps, el compromís és contestar a la pregunta per escrit  perquè en 
aquest moment no disposen de la informació. 
 
Finalitzada la resposta del gerent, la presidenta del Consell del districte continua amb el 
torn de paraula a la resta de persones del públic que han demanat intervenir. 
 

7) Maite  
 
Explica que la línia 5 del metro es va arreglar i, en les diferents reunions, se’ls va indicar 
que s’arreglarien també les cotxeres del metro o si més no s’amortiguaria el soroll però 
alhora de la veritat els van dir que cotxeres no es tocava. Les cotxeres estan en el Passeig 
de la Peira número 6 i ella viu justament a sobre de les cotxeres. El metro passa per sota 
de casa seva. Ha formulat moltes queixes al metro però no li fan cas. Demana ajut al 
districte. Com que hi ha moltes vies demana si el metro quan va a cotxeres pot eludir a la 
via que passa sota casa seva o com a mínim que s’amortigüi el soroll que és brutal. Al 
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treure les parets d’amiant, no hi ha res que amortigüi el soroll i és horrorós. No hi ha 
pàrquing o botigues que puguin amortiguar el soroll. 
 

8) Valeria 
 
Diu que porta peticions repetitives relatives al barri de Torre Baró. En primer lloc, denuncia 
que el robatori de cable va a mes cada dia. De fet, explica que aquest dissabte passat es 
va partir un arbre en una zona on es roba cable constantment, l’arbre va caure sobre 
faroles provocant tall de llum durant casi 15 hores i els tècnics han posat altres faroles que 
estan inclinades. En segon lloc, fa uns 10 mesos va caure un arbre sobre la vorera i, 
malgrat trucar als serveis municipal, allà continua. En tercer lloc, diu que hi ha moltes rates 
i paneroles en dos carrers de Torre Baró, han fet incidència a control de plagues però els 
han dit que passarien en dos setmanes. En quart lloc, diu que tanca la biblioteca del barri 
durant l’agost amb la qual cosa es perd un refugi climàtic. S’hauria de revisar. En definitiva 
són coses repetitives, reconeix en tracte proper del districte, es veu la intenció de treball 
però necessiten alguna cosa més que la bona intenció de treball. 
 
El regidor a la Sra. Maite (intervinent número 7) li pregunta si l’afectació de soroll que 
pateix afecta a altres veïns de la finca atès que es tracta d’una dada important. La 
intervinent contesta que els veïns dels altres baixos no ho pateixen tant com la del número 
6 que és on viu. Ella pateix un problema de sorolls i de vibracions i, per això, demana ajut 
al districte. 
 
El regidor afegeix que fa un any o any i mig van tenir una afectació important en el tema 
del metro que passa pel Turó de la Peira. Van tenir vàries reunions amb TMB assolint la 
modificació de les vies del metro. Semblava que s’havia arreglat i ara hi ha dubtes sobre si 
s’ha arreglat tot o no. Una cosa és que l’afectació sigui a un conjunt de persones però quan 
el problema està en un únic veí és una mica de mala sort. Demana agafar les dades de la 
intervinent per a saber el lloc concret de l’afectació per a poder parlar amb TMB i el metro 
però és important saber si afecta al conjunt de la comunitat. Prenen nota malgrat que no 
és el mateix una afectació a un únic veí que a una comunitat de veïns. I es tracta del metro 
que no és un tema menor. 
 
A la Sra. Valeria (intervinent número 8) contesta que al districte li preocupa tant com a la 
intervinent perquè clama al cel el tema del robatori del cable. Han fet vàries reunions amb 
Mossos d’Esquadra i amb Guàrdia Urbana i la última la setmana anterior. Estan a sobre 
d’aquest tema i s’ha fet un requeriment a Mossos d’Esquadra per tal que actuïn sobre 
aquesta qüestió. 
 
Afegeix que fa tres anys el barri tenia el greu problema dels talls sistemàtics de llum. Això 
es va solucionar mes tenint en compte que l’Ajuntament va haver de pagar algo que 
tècnicament no li tocaria però es va fer perquè la situació era clamorosa. No obstant això, 
ha quedat un greu problema i és que una part dels veïns, unes 140 famílies en situació 
objectiva de vulnerabilitat queden afectats perquè els grans municipis no han signat un 
conveni entre Generalitat i Endesa segons el qual si no podien pagar els ajuntaments 
s’havien de fer càrrec d’aquesta despesa perquè no és competència municipal i sí d’Endesa. 
Doncs bé, hi ha un conflicte amb aquests veïns que continuen reben la llum però no està 
solucionat el conflicte. Per aquesta raó, Endesa és poc amable amb l’Ajuntament i, per 
tant, no troben receptivitat a la petició de soterrament dels cables o altres solucions 
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alternatives. Que els robin el cable i simplement el reposin és una mica tonto com a 
empresa però la situació és la descrita. Ja els diuen a Endesa que aquesta situació és 
cansina i fins i tot ridícula però en això estan. 
 
Sobre el tema de la caiguda de l’arbre sobre les faroles torna a ser Endesa la responsable, 
no pot actuar el districte sobre la llum a criteri municipal, s’ha d’avisar a Endesa, aquesta té 
uns terminis per arreglar a menys que objectivament necessitin més temps per diferents 
raons. Són conscients d’aquest problema i de totes les derivades que comporta el tema de 
la llum. 
 
Per últim, sobre l’arbre caigut a la vorera i porta així 10 mesos, explicat així considera que 
no té cap tipus d’explicació. Tot i així, Torre Baró és un barri molt complex en temes de 
manteniment amb una frontera difusa entre voreres privades i carrers, una dualitat 
constructiva legal i alegal o dificultat d’accés a claques públiques i que actuar, a vegades, 
resulta difícil. No obstant haurem de veure què passa amb aquest arbre perquè és 
inacceptable. 
 

9) Jose (Associació de veïns de Ciutat Meridiana) 
 
Exposa diferents qüestions. En primer lloc, en relació a les obres del casal que han durat 6 
mesos però no ha solventat el problema que tenia el casal i continua gent a la plaça sense 
poder entrar el dia que hi ha alguna activitat en el casal ocupant tot l’espai, és a dir, es 
queda gent fora i no poden entrar a fer altres tipus d’activitats. En aquest sentit, segueixen 
reivindicant la part baixa del mercat de Nuria, tot considerant que pot ser un bon punt de 
trobada per a completar al casal Pedraforca. En segon lloc, volen posar en entredit el par 
de l’aqüeducte. Explica que van fer una festa i van presentar la possibilitat d’instal·lar allà 
unes sombrilles. D’entrada no se’ls va donar resposta i quan faltava poc per la festa la 
tècnica de barri els va dir que passaria un tècnic que va esgrimir l’excés de pes de les 
sombrilles i havia risc d’esfondrament al pàrquing que hi ha a sota. Al cap d’uns dies la 
resposta és que la empresa no podia fer la feina perquè tenia deutes amb hisenda. Se 
suposa que han d’haver varis pressupostos que no els sabem i a mes al final es van posar 
unes sombrilles molt similars, per la qual cosa, no saben perquè no es va fer així des del 
primer moment. En tercer lloc, afirma que en el parc hi ha dos lavabos però es queixa que, 
quan no estan els dinamitzadors, els dos lavabos estan tancats. Consideren que dos 
lavabos és poc i que hi hagi o no dinamitzadors, els lavabos haurien d’estar oberts. En 
quart lloc, censura que en 3 o 4 anys s’hagi reformat 4 vegades el camp de futbol de Ciutat 
Meridiana. Creuen que són parches i mes val una vegada bé que 4 malament. Per últim, es 
queixa dels ascensors i, en concret, de l’ascensor inclinat en el que fa poc va caure una 
nena. Té molts problemes, creu que s’hauria de canviar i es queixa que tarden molt els de 
manteniment en reparar les avaries de l’ascensor. 
 

10) Luis 
 
Comença la seva intervenció indicant que és veí de Torre Baró i vol aprofundir una mica 
mes el tema del robatori de cable al seu barri. No és prou amb donar indicacions a Mossos 
d’Esquadra, atès que, es tracta d’un tema molt recurrent. Creuen que és un problema 
seriós perquè viuen a la muntanya i quan dos o tres carrers es queden sense llum allà no 
es veu res. Es un barri que no té voreres i, per tant, s’ha de caminar per la calçada, per la 
qual cosa, el tema de la llum o mes aviat de la manca de llum és un tema de seguretat 
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pública. Això ve de fa 15 o 20 anys enrere. Considera que no s’actua. Veuen amb sorpresa 
una noticia de fa uns dies que diu que l’Ajuntament invertirà 10 milions d’euros en el 
soterrament de cables en diferents llocs de la ciutat. En particular, a Nou barris li toca a 
Prosperitat i Verdun (en total 6 carrers). Es pregunten com es que no entra Torre Baro 
quan ho porten reivindicant fa molts anys més tenint en compte l’increment de robatoris de 
cable en els darrers tres anys? També pregunta si el districte ha valorat o ha pensat en 
actuar ni que sigui en els carrers més conflictius on es produeixen els robatoris. Perquè no 
s’ha pressupostat en aquests 10 milions d’euros?  Considera inútil presentar peticions o 
instàncies quan comproven la falta d’empatia del districte cap al barri de Torre Baró. Sobre 
el fet que pugui ser més o menys complex pot ser però hi ha altres infraestructures 
complexes i es fan i, per tant, creuen que hi ha falta de voluntat del districte en resoldre 
aquest problema. 
 
D’altra banda pregunta, quants quilòmetres de cable s’han robat a Torre Baro des del 2015 
i quin cost ha tingut per l’Ajuntament? Quan es faran aquests soterraments pressupostats? 
 
Per últim, replica al regidor en el sentit que els cables de la il·luminació pública no són 
d’Endesa i que Torre Baró vol deixar de ser la esquena de les inversions de Barcelona. 
 

11) Clemente Díaz 
 

Comença la seva intervenció dient que viu al carrer Gasela al barri de la Guineueta i vol 
parlar sobre la fase 4. El problema que vol explicar resideix en las pilones que s’han posat 
dient que hi ha problemes amb les claus quan venen les ambulàncies, etc.. Creu que hi ha 
una gran inseguretat dintre d’aquesta zona (ho ha viscut de primera mà) i amb les pilones 
allà no entra la policia municipal ni els Mossos d’Esquadra. Pregunta si seria molt complicat 
que una parella de Guàrdia Urbana a peu passés de tant en quan per aquella zona. Es 
dona la circumstància que la seva dona va entrar a casa seva i es va trobar uns lladres 
dintre. Un dia sents una cosa i un altre dia una altra. Volen una mica de seguretat en tot el 
que és la fase 4. Per últim, denuncia que les faroles de la fase 4 cada dos per tres se’n va 
la llum causant molta inseguretat perquè és un barri molt fosc. 
 
El regidor contesta al Sr. Luis (intervinent número 10) que no sap ni té perquè saber 
quants quilòmetres de cable s’han robat. Pertany a Endesa i, per tant, no ha tingut cap 
cost per l’Ajuntament perquè no és el propietari ni el responsable dels cables. El mateix 
passa amb l’enllumenat públic. Les faroles les posa l’Ajuntament però els cables són 
d’Endesa. És un servei que l’Ajuntament contracta i paga, res més. 
 
Que hi ha un problema amb el robatori de cable és evident, els preocupa molt i per això ho 
han posat en mans de Mossos d’Esquadra i Guàrdia Urbana però tenim un problema amb 
la part alta de Torre Baró. L’Ajuntament ha anat soterrant parcialment el soterrament de 
línies al barri de Torre Baró però en la part alta hi ha el problema que ens hem de posar 
d’acord amb Endesa perquè el responsable de fer el forat és de l’Ajuntament però el 
responsable de posar el cable dintre és d’Endesa i ara mateix estan bloquejat amb el tema 
de la solució dels comptadors de la llum a la part alta de Torre Baró. Endesa no vol posar 
aquests comptadors a una sèrie de famílies. Per l’Ajuntament no paga cable, cada vegada 
que es roba cable la de reposar Endesa. El districte està molt interessat en que es resolgui 
aquesta situació però el conflicte continua viu. Quan va haver els talls de llum sistemàtics 
l’Ajuntament va  assumir de manera ràpida la solució o fins i tot gastar-se diners en algo 
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que ni els tocava. Ara li toca a Endesa. Sons conscients, seguiran insistint però afirma que 
no té capacitat o força per a obligar a Endesa. 
 
Al Sr. Jose (Intervinent número 9) el regidor contesta, en relació al fet de col·locar zones 
ombrejades en el Parc de l’Aqüeducte, que ho tenien tots clar. Es va fer un concurs, una 
empresa va guanyar però resulta que té un deute amb hisenda, per la qual cosa, la 
contractació s’ha de paralitzar perquè ens obliga la llei. Desprès ho va arreglar i va col·locar 
les sombrilles si be ho va fer desprès de la festa major. 
 
Pel que fa al mercat de Nuria, hi ha un greu problema que han explicat moltes vegades i és 
que la planificació urbana fa que Parcs i Jardins, mercats i zones esportives és obligat el 
manteniment de la seva funció. Es pot canviar una zona esportiva i posar una altra però no 
es pot eliminar per a posar una altra cosa. S’han proposat canviar aquesta normativa per a 
poder recuperar el mercat de Nuria i poder fer una ampliació del centre social. 
 
Quan amb ocasió dels parterres que van col·locar, es va fer el debat del que havia d’anar 
allà. No es va tractar tant de posar un espai qualsevol sinó impedir que la zona es convertís 
en una zona de botellot. Van arribar a l’acord amb veïns i entitats de col·locar dos mòduls 
però la seva funció bàsica era que no fos un lloc de botellot. Per tant, no es va fer per 
motius electorals. Reconeix que potser no s’ha sabut què posar en aquest espai, potser 
algun magatzem...No s’ha fet un ús social però sí ha tingut l’efecte important d’evitar el 
botellot que en altres moment va passar. 
 
D’altra banda diu que part del problema que tenim sobre el manteniment dels ascensors 
tant a Ciutat meridiana com a altres lloc tenen a veure amb el vandalisme. L’últim episodi 
que ha narrat l’intervinent va ser a causa del vandalisme. El manteniment es fa 
regularment i és cert que a vegades hi ha problemes de lliurament dels materials però els 
problemes s’accentuen amb el vandalisme. 
 
Això té a veure amb la petició de més locals per a activitats lúdiques de la gent gran. El 
regidor diu que aquí hi ha un problema formal que no és menor. Hi ha un debat a la ciutat 
sobre els locals. Hi ha gent que vol sortir de casa per anar a un lloc mi jugarà  les cartes 
per exemples però la dinàmica de la ciutat contempla els locals amb plans d’activitats i això 
de vegades ho fa incompatible. En aquest sentit, li resulta difícil exposar a ciutat en relació 
a altres districtes que volem fer un local per a, per exemple, jugar a cartes. No és fàcil de 
solucionar si be reconeix que falten mes locals en general. 
 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       
Finalitzada aquesta intervenció, i sense més assumptes a tractar, la Presidenta 
del Consell del Districte aixeca la sessió quan són les dinou hores i quaranta-
tres minuts. 
 

 


